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van de gehele installatie. We gaan steeds meer 

toe naar een geïntegreerde oplossing. Dit bete-

kent dat hier mogelijkheden liggen voor de instal-

lateur en dat er een goede afstemming nodig is 

van ontwerpers van gebouwen en installateurs die 

installaties ontwerpen en installeren. De ventilatie 

is niet langer het sluitstuk, maar maakt deel uit 

van het initiële ontwerp. Voor de installateur zie 

ik het als een enorme kans om zich te verdiepen 

in ontwerpen, installeren en onderhouden van 

installaties.” Voor woningbouw geldt hetzelfde. 

„Ook daar moet ventilatie niet het sluitstuk van 

de begroting zijn”, geeft Van Heuveln aan. „Ener-

giezuinigheid mag niet ten koste gaan van de ge-

zondheid. Dat hoeft ook niet zo te zijn, als je maar 

de juiste ventilatieoplossing kiest.”

Nog altijd een te hoog CO2-gehalte 

De aandacht voor een goed binnenklimaat is er 

al wel, maar de resultaten zijn schrijnend, vindt 

hij. „Er wordt veel te weinig geld geaccordeerd 

voor een schoon binnenklimaat. Het heeft te 

maken met het beschikbaar stellen van budget. 

Ik constateer dat er nog altijd een veel te hoog 

CO2 -gehalte is in klaslokalen en als ik zie hoe 

de gelden worden aangewend, gaat er te weinig 

naar het binnenklimaat. Het is echt ‘penny wise, 

pound foolish’. Het gaat wel om de toekomst van 

ons land. Kinderen moeten kennis tot zich nemen 

in een omgeving waar ze zich goed kunnen con-

centreren. Kinderen geven allemaal warmte af. 

Een raam open zetten is niet altijd een optie door 

tocht of door vuile lucht in een stad. Het probleem 

is op te lossen met een goede, geïntegreerde ven-

tilatieoplossing zonder geluidsoverlast in de klas. 

Als je het ventilatiesysteem goed installeert, kun je 

prima aan de eisen voldoen.” 

Opleidingsstraat

VLA heeft contact gezocht met Uneto-VNI, ondernemersorga-

nisatie voor de installatiebranche en de elektrotechnische de-

tailhandel, en geeft informatiedagen over ventilatiesystemen. 

„We laten zien welke ventilatiesystemen er zijn, hoe je ze moet 

toepassen en wat de kenmerken zijn”, vertelt Van Heuveln. „We 

hebben een opleidingsstraat met ventilatie die we graag be-

schikbaar stellen aan de installateur.”

Gesprekspartner overheid

„Als VLA willen we ook één op één gesprekspartner zijn voor de 

overheid. We hebben zitting bij allerlei NEN-commissies om ook 

op het gebied van regelgeving alles vast te laten leggen. We zijn 

het speelveld aan het creëren voor ventilatie, waar de installa-

teur een belangrijke speler is.” 

“Als je verkeert in een 
omgeving waar een 

goed binnenklimaat heerst, 
voel je je vitaler.”

 “Energiezuinigheid mag 
niet ten koste gaan van 

de gezondheid”

‘Ventilatie is niet sexy, 
maar wel van levensbelang’ 
„ALS VENTILATIEBRANCHE WILLEN WE DE HANDEN INEEN SLAAN OM HET BELANG VAN VENTILATIE BETER DUIDE-

LIJK TE MAKEN AAN DE EINDGEBRUIKER. DAAR HEBBEN WE DE HULP VAN DE INSTALLATEUR BIJ NODIG”, ZEGT ERIK 

VAN HEUVELN, VOORZITTER SECTOR WONEN EN LID VAN HET DAGELIJKS BESTUUR VAN VERENIGING LEVERAN-

CIERS VAN LUCHTTECHNISCHE APPARATEN (VLA). „WONINGEN, SCHOLEN EN BEDRIJVEN WORDEN STEEDS MEER 

LUCHTDICHT GEBOUWD OM ENERGIE TE BESPAREN. DAAROM IS HET BELANGRIJKER DAN OOIT OM EEN GOEDE 

MECHANISCHE VENTILATIE AAN TE BRENGEN VOOR EEN GEZOND LEEF-, LEER- EN WERKKLIMAAT. VENTILATIE IS 

NIET SEXY, MAAR HET IS WÉL VAN LEVENSBELANG.”

„Als VLA staan we voor gezonde lucht in gebou-

wen”, vervolgt Van Heuveln. „Mensen kunnen 

langer zonder eten en drinken dan zonder schone 

lucht. „De luchtkwaliteit heeft invloed op hoe we 

ons voelen. Als je verkeert in een omgeving waar 

een goed binnenklimaat heerst, voel je je vitaler. 

Je merkt het pas op als de lucht slecht is. Wan-

neer je bijvoorbeeld in een vergaderzaal bent 

geweest en je haalt even buiten een frisse neus. 

Als je dan weer binnenkomt, merk je pas dat de 

ruimte bedompt is.” 

Ruimhartig ventileren

Veel gezondheidsklachten hebben ermee te ma-

ken dat er niet genoeg geventileerd wordt. „We 

zijn voor ruimhartig ventileren”, aldus Van Heu-

veln. „Dat kan ook energiezuinig. Daarom is het 

belangrijk dat er verstand van zaken is op het ge-

bied van ventileren en dat er een goed ontwerp 

van de installatie wordt gemaakt. Daarnaast is 

goed onderhoud van groot belang. Ik nodig daar-

om de installateur uit om meer aandacht te besteden aan het 

onderhoud van het ventilatiesysteem. Bij de woningbouw moet 

de eindgebruiker meer beseffen dat ook het onderhoud van een 

ventilatiesysteem aandacht nodig heeft.” Binnen VLA is er een 

kring van bedrijven die zich specifiek richt op het onderhoud 

van ventilatiesystemen voor particuliere huizen. „Ik wil de instal-

lateur graag bewust laten worden van het belang van een goed 

gebruik van roosters en filters in het ventilatiesysteem. Ik ben 

ervan overtuigd dat wanneer de installateur dit aangeeft aan de 

eindgebruiker, deze zijn advies opvolgt.”

Ventilatie niet langer sluitstuk

De VLA grijpt ieder podium aan om het belang van goede venti-

latie onder de aandacht te brengen. „In de jacht om zo energie-

zuinig te bouwen worden woningen, scholen en kantoren steeds 

meer luchtdicht gebouwd”, zegt Van Heuveln. „De CO2-reductie 

en het luchtmanagement in gebouwen is van het grootste be-

lang. Dit betekent dat ventilatie belangrijker wordt, als onderdeel 

Te
ks

t: 
C

ar
la

 v
an

 d
er

 M
ee

r

 Erik van Heuveln

Dick Jense



